

Explanatory note / Avant-propos

This bibliography is not comprehensive on the subject but consists mainly of material found in the libraries of the Department of External Affairs (Main and Legal libraries) and that of the Trade Negotiations Office (TNO). The call numbers cited pertain to these libraries.

The 4th edition has been reorganized to accommodate a large volume of new material. The documents of the Free Trade Agreement have appeared since the last edition and occupy section 1. The various federal and provincial government documents formerly grouped with the books are now in a separate section (3). Another new section (5) contains Free Trade material on specific economic sectors; all studies on specific sectors have been entered in this section rather than in the general classes of books, government documents and articles (sections 2 to 4).

Only material relating directly to Canada-U.S. Free Trade has been retained in the 4th edition. Previous editions contained sections on International trade and Tariffs and reciprocity. These two sections will comprise a new bibliography to be issued separately in the near future.

Cette bibliographie ne se veut pas exhaustive; elle rassemble principalement des ouvrages qui se trouvent à la bibliothèque du Ministère des Affaires extérieures (BFL ou BFL) ainsi qu'à celle du Bureau des négociations commerciales (TNO). Les cotes de classification dans la bibliographie réfèrent aux bibliothèques mentionnées ci-dessus.

La bibliographie en est maintenant à sa quatrième édition et a été reconçue afin de permettre une autre présentation des ouvrages, celle-ci s'adaptant mieux au volume grandissant de la documentation portant sur le sujet. Les documents officiels de l'Accord de libre-échange sont dans la nouvelle section 1. Les diverses publications gouvernementales, autrefois intégrées dans la section des monographies, forment maintenant la section 3. Dans la nouvelle section 5 sont regroupés toutes les études portant sur les secteurs économiques spécifiques sans distinction de format ou d'origine.

Seuls les ouvrages et textes se rapportant directement à l'Accord de libre-échange entre le Canada et les États-Unis ont été retenus pour cette édition. Les éditions antérieures contenaient des sections portant sur le commerce international et sur les mesures tarifaires et la réciprocité. Ces deux sections formeront la base d'une nouvelle bibliographie qui sera publiée prochainement.